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  З А П И С Н И К  

 

са 14. редовне седнице Савета Филолошког факултета Универзитета у Београду, 

 одржане у четвртак, 20. маја 2021. године са почетком у 13 часова у Сали за седнице 

Филолошког факултета. 

 

ПРИСУТНИ: проф. др Александар Милановић, доц. др Јелена Гинић, проф. др 

Бошко Сувајџић, проф. др Катарина Расулић, проф. др Душка Кликовац, проф. др Ирена 

Шпадијер, проф. др Јасмина Московљевић Поповић, проф. др Адријана Марчетић, доц. др 

Мејсун Гарајбе Симоновић, виши лектор Мирна Стевановић, доц. др Невена Цековић, 

Весна Видовић, Томислав Матић, Зоран Вучић, Марина Сутугина, Коста Болић и Емил 

Зороњић.  

Одсутни уз извињење: Валентина Тасић, проф. др Радомир Милашиновић, Марко 

Јелић, Соња Михајлов, др Ивона Лађевац. 

Одсутни: Александар Гаталица, Јадранка Јовановић, проф. др Богољуб Шијаковић 

и Матеја Шуша. 

 Седници су присуствовали и декан Факултета, проф. др Ива Драшкић Вићановић, 

доц. др Јован Чудомировић, продекан за наставу, проф. др Ненад Томовић, продекан за 

научни и стручни рад, проф. др Анете Ђуровић, продекан за међународну сарадњу, проф. 

др Саша Модерц, продекан за финансије, координатор доц. др Маја Савић, Лена Весковић 
студент продекан и  дипл. правник Катарина Живановић. 

 

 Председница Савета, проф. др Ирена Шпадијер, отворила је седницу и поздравила 

присутне чланове Савета. Констатовала је да постоји кворум за рад и пуноважно 

одлучивање.  

Председница Савета је, обзиром на то да се Савет није ниједном уживо састао 

откако су изабрани нови продекани, дала реч декану Факултета, проф. др Иви Драшкић 

Вићановић.  

Проф. др Ива Драшкић Вићановић је поздравила присутне чланове Савета, 

захвалила на гласању за предложене продекане и указаном поверењу и представила 

Савету изабране продекане Филолошког факултета.  

Након речи декана Факултета, председница Савета је позвала чланове Савета да се 

изјасне о предложеном дневном реду.   

Дневни ред је усвојен једногласно. 

 

1. 

ВЕРИФИКАЦИЈА МАНДАТА ЧЛАНОВА САВЕТА ПРЕДСТАВНИКА ОСНИВАЧА 

Kонстатовање решења о разрешењу чланова Савета – Представника оснивача и 

верификовање мандата нових чланова Савета Филолошког факултета – Представника 

оснивача 

 

Председница Савета је прочитала решење Владе РС којим су разрешени чланови 

Савета Факултета – представника оснивача: проф. др Весна Спасић Јокић, проф. др 

Мирјана Радовић Марковић  и Велибор Видић. 
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 Прочитала је и друго решење Владе РС којим су именовани нови чланови Савета 

Филолошког факултета - представника оснивача: Јадранка Јовановић, Петар Ђурђев и 

проф. др Богољуб Шијаковић. Прочитала је и решење Владе РС којим је разрешен 

дужности члана Савета Филолошког факултета Петар Ђурђев и ново решење Владе РС, 

којим је је за члана Савета Филолошког факултета именован проф. др Радомир 

Милашиновић.  

 Констатовала је да су мандати нових чланова Савета Филолошког факултета 

верификовани. 

 

2. 

ОБАВЕШТЕЊА 

 

Након верификације мандата, следећа тачка дневног реда била су „Обавештења“. 

Председница Савета је позвала чланове Савета да узму реч уколико желе поводом јединог 

обавештења која је на дневном реду, а то је „Обавештење о спроведеном ванредном 

инспекцијском надзору на Филолошком факултету“. За реч се јавила др Ива Драшкић 

Вићановић, декан Факултета, која је говорила о наведеном ванредном инспекцијском 

надзору спроведеном на Филолошком факултету а који се односио на избор једног 

демонстратора и нелегалности везане за тај избор.  

Председница Савета је, након речи декана, констатовала да су чланови Савета 

упознати са додатним објашњењем у вези са Извештајем. 

 

 

3. 

УСВАЈАЊЕ ЗАПИСНИКА 

 

a) Усвајање записника са XIII редовнe седницe Савета Филолошког факултета 

Универзитета у Београду одржане 25. 2. 2021. године 

 

За реч се јавио Зоран Вучић и навео да је на редовној седници од 25. фебруара имао 

примедбу о томе да чланови Савета, уз имена кандидата за избор продекана нису добили 

одговарајуће образложење о кандидатима за продекане Факултета и замолио да, за 

следећи пут, уз предложене кандидате за продекане иде и писмено образложење. 

Реплику је имала проф. др Ирена Шпадијер. Наведена молба Зорана Вучића је ушла у 

записник. 

Након дискусије, једногласно је донета 

 

             О Д Л У К А 

Усваја се Записник са XIII редовнe седницe Савета Филолошког факултета 

Универзитета у Београду одржане 25. 2. 2021. године. 

 

 

b) Усвајање записника са I ванредне електронскe седницe Савета Филолошког факултета 

Универзитета у Београду одржане 2– 5. 4. 2021. године 
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Једногласно је донета 

             О Д Л У К А 

Усваја се Записник са I ванредне електронскe седницe Савета Филолошког 

факултета Универзитета у Београду одржане 2–5. 04. 2021. године. 

 

 

4. 

УСВАЈАЊЕ Извештаја о извршеном попису основних средстава и ситног инвентара на 

Филолошком факултету Универзитета у Београду на дан 31. децембра 2020. године 

 

За реч се јавио Зоран Вучић и навео да је био зачуђен тиме да је Извештај подељен, 

да постоји Извештај и елаборат уз Извештај, а да сматра да је све то само Извештај о 

попису, да је попис законска обавеза која мора да се уради како би се евидентирала 

имовина и обавезе које институција има а да то није у потпуности урађено, да је доста 

необично да постоји опструкција службе рачуноводства која није дозволила комисији за 

попис да уради свој посао и да евидентира све, и да се све то рефлектује и на завршни 

рачун, о коме је разговарано на ранијој седници Савета. Апеловао је да Извештај мора да 

се исправи, да је то чисто економска ствар, да постоје начини за то, да се у рачуноводству 

отворе картице и да пописна Комисија заврши свој посао и да је тај посао требало да се 

заврши још крајем јануара. 

Проф. др Ирена Шпадијер је имала реплику ‒ истакла је да је Извештај урађен 

јануара месеца али да је тек сада доспео на дневни ред.  

У дискусији су још учествовали: проф. др Катарина Расулић, проф. др Адријана 

Марчетић, проф. др Бошко Сувајџић. 

Након дискусије, чланови Савета су приступили гласању и једногласно је донета  

 

О Д Л У К А 

 Усваја се Извештај о извршеном попису основних средстава и ситног инвентара на 

Филолошком факултету Универзитета у Београду на дан 31. децембра 2020. године. 

 

 

 

5. 

УСВАЈАЊЕ предлога Правилника Филолошког факултета Универзитета у 

Београду о ближем уређивању поступака јавних набавки и набавки нa које се закон нe 

примењује 

 

Проф. др Ирена Шпадијер је констатовала да је Правилник члановима Савета 

приложен у материјалу и позвала на дисусију поводом ове тачке. Дискусије није било. 

 

Једногласно је донета  

О Д Л У К А 

 Доноси се Правилник Филолошког факултета Универзитета у Београду о ближем 

уређивању поступака јавних набавки и набавки нa које се закон нe примењује. 
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6. 
ОСНИВАЊЕ Центра за феминистичке студије језика, књижевности и културе, 

FemPhil 
 

7. 

ОСНИВАЊЕ  Центра за терминологију, превођење и трансдисциплинарне студије 

 

Председница Савета је навела да се следеће две тачке односе на оснивање центара 

и то „Центра за феминистичке студије језика, књижевности и културе FemPhil“ и „Центра 

за терминологију, превођење и трансдисциплинарне студије“ и упитала чланове Савета да 

ли могу начелно расправљати поводом обе тачке које се односе на оснивање Центара на 

Филолошком факултету, и позвала чланове Савета на дискусију, било поводом једне тачке 

или обе тачке заједно. 
За реч се јавила проф. др Адријана Марчетић и навела да може расправљати 

поводом обе тачке, те да је видела у материјалу како је један од та два центра – Центар за 
превођење ‒ добио сагласност Наставно-научног већа Факултета 2017. године, односно 
центар FemPhil 2019. године, дакле пре четири односно пре две године, те да је занима 
зашто се толико дуго чекало да се та питања нађу на Савету, и с тим у вези, да је 
интересује по којим прописима су та два центра прошла на Већу ‒ да ли постоје општа 
акта која регулишу оснивање Центара, динамику усвајања одлука у вези са Центрима. 
Даље је навела да постоји један број центара на Факултету који не ради односно који нису 
активни те да је интересује да ли је та проблематика уопште регулисана. Упитала је, за 
FemPhil, да ли је Филолошки факултет уопште матичан за такву врсту центара. Навела је 
како зна да такав центар за феминистичке студије постоји на Факултету политичких 
наука, што је и логично. Занимало је да ли постоји Правилник који регулише ту материју, 
и који су критеријуми за оснивање центара.   

Реплику је имао Емил Зороњић који је навео да је био присутан на седници Већа на 

којој је Веће гласало о оснивању центра FemPhil и да се сећа да је мало људи гласало за ту 

тачку, можда десетак људи је гласало за оснивање, али да је она усвојена, како је 

констатовано на тој седници ‒ „једногласно“. 

За реч се јавила и Маја Савић, и навела како жели да подели своја искуства која је 

стекла као в. д. продекан за науку, задужен за израду годишњих извештаја који се траже 

од свих Катедара и Центара на Факултету и да је покушала да утврди који су то Центри од 

којих треба тражити извештај, као и да је покушавала да контактира све те центре, али је 

стекла утисак како постоји велики број центара, а да се не може ући у траг свима, да се не 

може доћи до контакт особе, и да прво треба утврдити који су центри активни, на који 

начин Факултет са њима комуницира, да ли подносе Извештаје о свом раду Факултету 

који их оснива. Изјавила је и да је претходни в. д. декански колегијум покушао да утврди, 

право чињенично стање те да мисли стање са центрима треба уредити. 

Проф. др Александар Милановић је навео да прво треба видети који су све то 

центри за које се наслућује да постоје на Факултету и који се финансирају. У погледу 

предлога за оснивање два нова центра, поставио је питање који су исходи тих центара; 

шта ће бити резултат рада Центра за феминистричке студије, ко га образује, ко су особе 

које су ангажоване и ко су корисници, те да је то отворено питање. Даље је навео да зна 

чему служи МСЦ, Центар за српски као страни, да зна ко су корисници, чему служе, шта 

су резултати рада, да се зна ко их је основао.  У погледу Центра за превођење, навео је да 
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постоји удружење преводилаца, те да не види чему би служио центар за превођење, као и 

да је у документима које Савет има све то магловито, те да сам назив „Центар“ упућује на 

истраживање, на пројектат, те да не види чему то, да не види да су то профитабилни 

центри. 

За реч се јавио и проф. др Бошко Сувајџић који је навео да се слаже са свиме што је 

речено, али да су те иницијативе прошле Наставно-научно веће и предложио да се 

расправа о томе одложи док се не провере све чињенице. У погледу свих  центара, сложио 

се са тим да не треба лако оснивати нове центре док се не утврди како раде постојећи. 

Упитао је да ли Факултет има Центар за научно-истраживачку делатност или Центар за 

издавачку делатност. Он сматра да су то центри који  да треба да постоје; да треба видети 

извештаје постојећих центара и видети ко, како и шта ради. 

Проф. др Катарина Расулић је навела да се слаже са свиме што је речено и 

предложила да се одложи оснивање нових центара док се не утврде све релевантне 

чиењенице у вези са постојећим или непостојећим, а негде пописаним центрима и додала 

предлог да се донесе Правилник, општи акт, јер нема таквог прописа којим се регулише 

како се оснивају центри (ко предлаже, каква је динамика доношења одлука), а да такав акт 

мора да постоји 

У дискусији су, у сличном тону, учествовали још и декан, проф. др Ива Драшкић 

Вићановић, проф. др Бошко Сувајџић, проф. др Јасмина Московљевић Поповић, проф. др 

Александар Милановић, проф. др Адријана Марчетић, проф. др Ирена Шпадијер, проф. др 

Душка Кликовац.  

Након дискусије, чланови Савета су се сложили да се гласа о одбијању оснивања 

нових Центара док се не утврде све релевантне чињенице у вези са функционисањем 

центара на Факултету уопште, и док се не донесу одговарајућа документа. 

Председница Савета је позвала чланове Савета да гласају. 

Проф. др Душка Кликовац се јавила за реч и додала да се подразумева да и сви 

поднети захтеви за оснивање Центара морају поново проћи процедуру, са чим се сложила 

председница Савета. 

Једногласно је донета 

 

О Д Л У К А 

ОДБИЈА СЕ оснивање нових центара на Филолошком факултету, док се не утврде 

све релевантне чињенице у вези са функционисањем постојећих центара на Факултету. 

 

 

 
8. 

ПРЕДЛОЗИ ВИСИНА УПЛАТА ЗА ТРОШКОВЕ УЧЕШЋА НА КОНКУРСУ ЗА УПИСЕ 
НА ОСНОВНЕ И МАСТЕР АКАДЕМСКЕ СТУДИЈЕ НА ФИЛОЛОШКОМ ФАКУЛТЕТУ 

ЗА ШКОЛСКУ 2021/2022. ГОДИНУ 
 

За реч се јавила Весна Видовић и навела како је приметила да недостаје предлог за 

докторске студије, те да и тај предлог треба предати Савету и да то остаје за наредну 

седницу Савета. 

Једногласно су донете  
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О Д Л У К А 

 Утврђује се висина уплате за трошкове учешћа на Конкурсу за упис на основне 

академске студије на Филолошком факултету Универзитета у Београду за школску 

2021/2022. годину, у износу од 7.500,00 динара. 

 Учесницима Конкурса који су у трећем и четвртом разреду средње школе освојили 

једно од прва три места на републичком такмичењу које организује Министарство 

просвете, науке и технолошког развоја или на међународном такмичењу из предмета који 

се полаже на пријемном испиту признаје се максималан број бодова из тог предмета и 

трошкови учешћа на конкурсу се умањују за 20% тако да износе 6.000,00 динара, односно 

40% уколико се признаје максималан број бодова из два предмета тако да износе 4.500,00 

динара. 

 Утврђује се висина уплате за трошкове жалбеног процеса у износу од 1.200,00 

динара. 

 Утврђује се висина уплате за трошкове уписа у износу од 3.600,00 динара. 

 

 

О Д Л У К А 

 Утврђује се висина уплате за трошкове учешћа на Конкурсу за упис на мастер 

академске студије на Филолошком факултету Универзитета у Београду за школску 

2021/2022. годину, у износу од 7.500,00 динара. 

 Утврђује се висина уплате за трошкове жалбеног процеса у износу од 1.200,00 

динара. 

 Утврђује се висина уплате за трошкове уписа у износу од 3.600,00 динара. 

 

 
9. 

РАЗНО 
Поводом ове тачке за реч се јавила проф. др Катарина Расулић и обавестила 

чланове Савета да је у току припрема новог Пословника о раду Савета, у сарадњи са 

Правном службом Факултета. 

 

 

* 

Седница је закључена у 14.03 часова. 

 

 

ЗАПИСНИК САСТАВИЛЕ:     

  

Катарина Живановић 

                                                                               ПРЕДСЕДНИК САВЕТА 

Марија Гајић                                                                       ФИЛОЛОШКОГ ФАКУЛТЕТА 

 

 

   Проф. др Ирена Шпадијер 


